
東海大學哲學系 

會議徵文 

 

東海大學哲學系謹此邀請人文學門學者參與「中西哲學的返本與開新：以當代的挑

戰為核心」（Returning to and Renewing Philosophical Traditions: Chinese and Western 

Philosophy in Response to Contemporary Challenges）國際學術研討會並撰寫論文。 

    二十一世紀的今日，隨著 AI 時代的開啟，人類面臨了更多的挑戰，不管是技術的

日新月異、當前動盪不安的多元社會，還是極端氣候下的環境反省，都使得哲學家不能

只是沉浸在古老哲學智慧的愉悅中，更要面向挑戰，企盼能在新問題意識下，於復歸哲

學傳統中探尋新的哲學途徑，我們希望透過「中西哲學返本與開新」的主題，讓哲學家

的反思能充分得到交流與彼此取益。 

    本會議邀請海內外學者共同參與「中西哲學的返本與開新：以當代的挑戰為核心」，

並就以下建議子題發表論文： 

 1. AI 的挑戰與反思 

 2. 變動的主體性 

 3. 公民與社會實踐 

4. 環境、生命與自然 

5. 其他與會議主題相關之研究 

其他會議相關事項如下： 

1. 時間：2026 年 6 月 16 日（週二）。 

2. 地點：東海大學哲學系。 

3. 主辦單位：東海大學哲學系。 

4. 語言：中文/英文。 

5. 論文題目、摘要及CV須於 2025年 8月 25日(一)前以電郵寄至：fonghsiu@thu.edu.tw。 

6. 會議籌備委員會於 2025 年 9 月 11 日(四)前決定可接受發表的論文。 

7. 會議論文於 2026 年 5 月 11 日(一)前提交。 

8. 任何詢問可聯絡：林楓琇小姐，電話：04-23590420，電郵信箱：fonghsiu@thu.edu.tw。 

 

 

*附件：投稿表格 

**發佈日期：2025 年 6 月 13 日 
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Department of Philosophy 

Tunghai University 

Call for Papers 

The Department of Philosophy at Tunghai University cordially invites scholars in the 

humanities to participate in the international conference “Returning to and Renewing 

Philosophical Traditions: Chinese and Western Philosophy in Response to Contemporary 

Challenges” (中西哲學的返本與開新：以當代的挑戰為核心) and to submit papers for 

presentation. 

In the twenty-first century, as the age of AI unfolds, humanity faces an increasing 

number of unprecedented challenges. Whether it is the rapid advancement of technology, the 

instability of multicultural societies, or the ecological crises brought on by extreme climate 

change, philosophers can no longer remain content with the joys of ancient wisdom alone. 

Rather, they must confront these pressing challenges head-on, seeking new philosophical 

paths grounded in tradition yet responsive to emerging concerns. 

Through the theme “Returning to and Renewing Philosophical Traditions: Chinese and 

Western Philosophy in Response to Contemporary Challenges,” this conference aims to 

facilitate dialogue and mutual enrichment among philosophers who reflect critically on these 

urgent issues. 

We welcome submissions from scholars in Taiwan and abroad on the following 

suggested topics: 

-The Challenge of AI and Philosophical Reflections 

-Transformations of Subjectivity 

-Citizenship and Social Practice 

-Environment, Life, and Nature 

-Other topics relevant to the conference theme 

Details about the conference are as follows: 

1. Dates: June 16 (Tuesday), 2026. 

2. Venue: Department of Philosophy, Tunghai University, Taichung. 

3. Organizer: Department of Philosophy, Tunghai University. 

4. Languages: Chinese and English. 

5. Paper proposals (title, abstract and CV) should be e-mailed to fonghsiu@thu.edu.tw by 

August 25, 2025. 

6. The Conference Organizing Committee (COC) will inform authors of the acceptance of 

their proposals for presentation at the conference by September 11, 2025. 

7. The full-paper should be submitted no later than May 11, 2026. 

8. All enquiries could be directed to conference assistant Miss Fong-Hsiu Lin, e-mail: 

fonghsiu@thu.edu.tw. 

 

*Attachment: Proposal Form 

*Date of announcement: June 13, 2025 
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Proposal Form 

 

東海大學哲學系 

「中西哲學的返本與開新：以當代的挑戰為核心」國際學術研討會 

Returning to and Renewing Philosophical Traditions: Chinese and Western Philosophy in 

Response to Contemporary Challenges 

June 16, 2026 

 

論文作者 

Paper Author 

姓名： 
服務單位

Institutional   

Affiliation 

 

Name： 

職   稱 
Position 

 

信   箱 

E-mail 
 

論文題目 

Paper Title 

中文：  

English： 

論文提要 

Paper Abstract 

 

研討會助理：林楓琇                     

Conference Assistant: Miss F.H. Lin      E-mail：fonghsiu@thu.edu.tw      Fax：886-4-2359-0420 
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